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Vaša magnificencia vážený pán rektor, vážení páni predsedovia, vážení 

členovia vedenia, členovia akademickej obce, ctení hostia, vážené slávnostné 

zhromaždenie 

Dovoľte mi, vo svojom mene, ako aj v mene členov Akademického senátu 

Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach, pozdraviť vás na 

začiatku akademického roku 2023/24. Akademický senát v tomto zložení má za 

sebou prvý rok činnosti. Pre členov senátu to bol veľmi náročný rok, o čom svedčí 

skutočnosť, že za toto obdobie sa uskutočnilo až 12 zasadnutí a  akademický senát 

prijal 85 uznesení. Bolo potrebné upraviť a novelizovať podstatnú časť 

vnútorných predpisov, štatútom univerzity počínajúc.  

V uvedenom období senát vykonal voľbu rektora univerzity, prorektorov, 

členov vedeckej rady a veľmi komplikovaným spôsobom bolo potrebné zvoliť 

troch členov správnej rady univerzity. Väčšina týchto udalosti súvisela s prijatou 

novelou zákona o vysokých školách, ktorá vstúpila do platnosti v apríli 2022.  

Rád by som využil príležitosť a pred týmto slávnostným zhromaždením by 

som sa chcel poďakovať členom akademického senátu za ich aktívny prístup, či 

už počas stretnutí zamestnaneckej časti, ako aj samotných zasadnutí 

akademického senátu. V priebehu posledného roka členovia akademického 

senátu strávili viac ako 52 hodín pri rokovaniach a ďalších niekoľko desiatok 

hodín pri štúdiu predkladaných materiálov pred samotnými rokovaniami. Verte 

mi, že akademický senát je veľmi aktívny, niekedy plný  rôznych názorov, ktoré 

prediskutujeme, avšak na konci členovia senátu vždy dôjdu ku konsenzu, ktorý 

potom všetci akceptujú a nespochybňujú, čo je pre demokraciu a pokrok 

univerzity najlepšie.  

Taktiež sa chcem poďakovať aj akademickej obci, že má dôveru 

v akademický senát a obracia sa na jeho členov pri riešení problémov. O činnosti 

akademického senátu sa najlepšie presvedčíte, ak sa priamo zúčastníte na 

zasadnutí. Zasadnutia senátu sú verejné, a je tu každý z vás vítaný.  

Čo ma v minulom akademickom roku nepotešilo, je pokles záujmu zo 

strany študentov o veci univerzitné. V roku 2023 sa konali doplňujúce voľby do 

študentskej časti akademického senátu pre študijný program farmácia. Aj keď 

som vyzýval študentov, aby bolo viacero kandidátov, boli len dvaja. Ak 

predpokladáme, že v prvých štyroch ročníkoch v tomto programe študuje na 

univerzite asi 400 študentov, tak dvaja študenti so záujmom podieľať sa na riešení 

problémov univerzity, je naozaj málo. Vznik akademickej samosprávy a možnosť 

študentov podieľať sa na riadení univerzity bol jeden z výdobytkov študentov po 



roku 1989. Dúfam, že v budúcnosti narastie aktívny prístup študentov o veci 

verejné. 

Tento akademický rok bude, podobne ako predchádzajúce, náročný. Čaká 

nás posudzovanie akreditačnou agentúrou, prebieha rekonštrukcia budov 

univerzity, stále nás trápia vysoké ceny energii. V súčasnosti prebieha, resp. tento 

akademický rok je plánovaná, celková rekonštrukcia viacerých budov. 

Z vlastných skúsenosti viem, aké je náročné presťahovať sa do dočasných 

priestorov a vykonávať plnohodnotnú výuku. Nech nás však teší fakt, že po 

ukončení rekonštrukcie budeme mať naše síce architektonicky pekné, avšak 

časom už opotrebované budovy, vynovené. Veľkým pozitívom tohto 

akademického roka je, že sa vraciame plnohodnotne do prezenčnej formy výuky. 

Verím, že to teší tak študentov, ako aj pedagógov.  

Rád by som sa pristavil aj pri komplexnej akreditácii, ktorá nás čaká 

v novembri. Aj keď v tejto oblasti sme urobili výrazný pokrok, aj s posudzovaním 

priamo na univerzite už máme skúsenosti pri schvaľovaní nových študijných 

programov,  a vieme čo nás asi čaká, je potrebné ešte doladiť viaceré veci. Chcem 

preto vyzvať hlavne osoby zodpovedné za študijné programy, garantov 

profilových, ako aj ostatných predmetov, aby sa pripravili na túto návštevu. Je 

potrebné poznať a ovládať náš vnútorný systém, schválené vnútorné predpisy, ako 

aj praktické vykonávanie jednotlivých postupov. Zástupcovia Slovenskej 

akreditačnej agentúry pre VŠ budú dobre pripravení, tak verím, že aj my, 

zástupcovia univerzity. Som presvedčený, že otázky položené z ich strany nás 

nezaskočia a budeme vedieť na všetky plnohodnotne odpovedať.  

Vo februári nastúpilo do funkcie nové vedenie univerzity. Viacerí z nás 

mali od nového vedenia určité očakávania. Som presvedčený, že kroky, ktoré 

nové vedenie prijalo, resp. tento akademicky rok príjme, posunú univerzitu ešte 

na vyššiu úroveň. Netreba očakávať, že sa udejú výrazné systémové zmeny. Skôr 

naopak, postupnými malými úpravami bude univerzita napredovať a aj zlepšovať 

pracovné prostredie zamestnancov. Čo je dôležité, ak chceme univerzitu posúvať 

na vyššiu úroveň, je potrebné, aby sa chcel zlepšovať každý jeden z nás. Každý z 

nás môže prijať zodpovednosť a začať robiť veci lepšie. Môžeme sa k tomu 

postaviť aj tak, že si povieme: urobím túto maličkosť, aby som pomohol tomu, 

aby fungoval celý systém. 

Vážené slávnostné zhromaždenie, na záver mi dovoľte popriať vám pevné 

zdravie, pracovnú pohodu, dostatok tvorivej invencie a kreatívnych študentov 

bažiacich po vedomostiach. Študentom prajem veľa húževnatosti pri štúdiu, jasnú 

myseľ, veľa otázok pre svojich pedagógov a kopec tak veľmi potrebného šťastia. 

Ďakujem za pozornosť 

 


